
  

Kommunfullmäktige 
 

Protokoll 1 (42)  
Sammanträdesdatum  
2022-09-21  

 

ANSLAG/BEVIS Kommunfullmäktige 2022-09-21 §§ 98-125 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla 

Datum när anslaget sätts upp   
Datum när anslaget tas 
ner   

2022-09-28 

Förvaringsplats för protokoll 

  2022-10-20 

Kommunhuset Finspång 

Plats och tid: 
 

Sessionssalen, den 21 september 2022, kl. 16:00-18:00 

Beslutande: Berit Martinsson (S) 
Thomas Larsson (S) 
Jonas Andersson (M) 
Ulrika Jeansson (S) 
Patrik Karlsson (S) 
Jonny Persson (S) 
Birgit Svärd (S) ersätter Riitta Leiviskä-Widlund (S) 
Jan-Erik Svenblad (S) 
Frida Granath (S) 
Jan-Erik Heintze (S) 
Mats Annerfeldt (S) 
Ann-Britt Wrenner Karlsson (S) 
Magnus Moberg (S) 
Britt-Marie Jahrl (S) 
Lena Lindberg (S) 
Bengt Eriksson (S) 
Helena Berg (S) 
Reine Hansson (S) ersätter Josefina Leo (S) 
Hugo Andersson (C) 
Åsa Johansson (C) 
Sune Horkeby (C) ej närvarande 
Kristin Yderfors (C) ersätter Sune Horkeby §§ 103-125 
Marie Johansson (KD) 
Stefan Ackeryd (KD) 
Carl-Gustaf Mörner (M) 
Inge Jacobsson (M) 
Bert Egnell (M) ersätter Ritha Andersson (M) 
Rune Larsson (M) 
Lilian Bressler (M) §§ 102-125 
Jan-Erik Andersson (M) ersätter Lilian Bressler (M) §§ 98-101 
Ralph Kronholm (M) ej närvarande 
Jan-Erik Andersson (M) ersätter Ralph Kronholm (M) §§ 102-125 
Christer Forsshéll (M) 
Torgny Maurer (SD) 
Ann-Sofie Olsson (SD) ej närvarande 
Nathalie Pettersson (SD) 
Ulla-Britt Edengren (SD) ej närvarande 
Kai Hallgren (SD) 
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Evelina Gustafsson (SD) 
Börje Axelsson (SD) 
Conny Lindgren (V) 
Stefan Carlsson (V) 
Ingrid Westlund (V) 
Christer Nyberg (V) 
Mikael Wallin (L) 
Tommy Jacobsson (L) ersätter Britt-Marie Hamnevik Söderberg (L) 
Ingela Andersson (MP) 

Ersättare: Khajroullah Karimi (S) ej närvarande 
Bill Johansson (S) 
Solvig Svensson (S) ej närvarande 
Johan Liu (S) ej närvarande 
Amela Bosnjakovic (S) ej närvarande 
Carola Persson (S) 
Magnus Andersson Lindwall (S) 
Kristin Yderfors (C) ej närvarande §§ 98-102 
Kristina Carlsson (C) ej närvarande 
Kristin Andersson (KD) 
Ann-Charlotte Thuresson (M) ej närvarande 
Erik Mildh (M) ej närvarande 
Leila Marttila (V) 
Tarek Jalbot (V) ej närvarande 
Åke Kinnander (L) 
Monica Brodén (MP) 
Bengt Nordström (MP) ej närvarande 

Övriga 
deltagare: 

 
Kommundirektör Johan Malmberg, kommunsekreterare Maria Forneman, 
nämndhandläggare Elin Svensson 

Plats och tid 
för justering: 

 
Kommunstyrelsens kansli, onsdag 28 september kl. 16.00 

 
Underskrifter: 

 
Sekreterare 

 
_______________________________ 
Maria Forneman 

 
Paragraf 

 
98 - 125 

 
Ordförande 

 
__________________________________________________________ 
Berit Martinsson (S) 

 
Justerare 

 
__________________________________________________________ 
Marie Johansson (KD)                           Nathalie Pettersson (SD) 
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Innehållsförteckning 

 
Fastställande av föredragningslistans innehåll 2022-§ 98 
  
Information om verksamheten i regionen 2022-§ 99 
  
Information från kommunfullmäktiges beredningar 2022-§ 100 
  
Ledamöternas frågestund - frågor och svar 2022-§ 101 
  
Information från bygg- och miljönämnden 2022-§ 102 
  
Förslag till ny avfallsplan 2022-2030 2022-§ 103 
  
Svar på medborgarförslag – inför aktiv porrprevention på 
platser där barn vistas och som kommunen är huvudman för 

2022-§ 104 

  
Ekonomisk redovisning tertial 1 2022, svar på återremiss från 
kommunfullmäktige 

2022-§ 105 

  
Ny lag om tobaksfria nikotinprodukter 2022-§ 106 
  
Revidering av dokumentet Politisk organisation i Finspångs 
kommun 

2022-§ 107 

  
Revidering av Arbetsordning för kommunfullmäktige 2022-§ 108 
  
Revidering av Reglemente för kommunstyrelsen 2022-§ 109 
  
Revidering av Reglemente för förtroendevalda 2022-§ 110 
  
Svar på motion - Utöka antalet verksamhetsnämnder i Finspång 2022-§ 111 
  
Avsiktsförklaring rörande omställningen till Nära vård 2022-§ 112 
  
Statistikrapporter avseende ej verkställda beslut enligt LSS och 
SoL, sektor social omsorg 2022, kvartal 1 

2022-§ 113 

  
Planbesked - Hårstorp 3:110 (Dunderbacken) 2022-§ 114 
  
Val av kommunala vigselförrättare för mandatperioden 2023-
2026 

2022-§ 115 
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Delgivningar 2022-§ 116 
  
Anmälan av E-förslag - Fritidsgård i Rejmyre 2022-§ 117 
  
Anmälan av E-förslag - Ny daglig verksamhet inom LSS 2022-§ 118 
  
Anmälan av E-förslag - Belysning på cykelbanan mellan 
Finspång och Sonstorp 

2022-§ 119 

  
Anmälan av E-förslag - Iläggningsbrygga i Skuten för 
fritidsbåtar 

2022-§ 120 

  
Anmälan av E-förslag - Utveckling av området kring 
Tegelbackens demensboende 

2022-§ 121 

  
Anmälan av E-förslag - säkrare in- och utfart samt större 
parkering vid Lotorps skola 

2022-§ 122 

  
Anmälan av nytt medborgarförslag - Gång- och cykelväg över 
Skutenbron 

2022-§ 123 

  
Anmälan av nytt medborgarförslag - Se över normen för 
försörjningsstöd 

2022-§ 124 

  
Avtackning av avgående ledamöter 2022-§ 125 
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2022-§ 98 
 
Fastställande av föredragningslistans innehåll 
Ordförande Berit Martinsson (S) föreslår att ärende ” Val av kommunala 
vigselförrättare för mandatperioden 2023-2026” läggs till föredragningslistan. 
 

Kommunfullmäktiges beslut  
 

1. Att till föredragningslistan lägga till ärendet ” Val av kommunala 
vigselförrättare för mandatperioden 2023-2026” 

2. Att fastställa föredragningslistans innehåll 
- - - - - 
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2022-§ 99 
 
Information om verksamheten i regionen 
Ordföranden konstaterar att det inte finns något att rapportera. 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att lämna punkten 
 

- - - - - 
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2022-§ 100 
 
Information från kommunfullmäktiges beredningar 
 
Ordföranden konstaterar att det inte finns något att rapportera. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att lämna punkten 
 

- - - - - 
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2022-§ 101 
 
Ledamöternas frågestund - frågor och svar 
Ingrid Westlund (V) ställer en fråga till Kristin Andersson (KD): 
Jag har förut frågat om luftkonditionering (AC) på våra äldreboenden, och ni 
skulle ta reda på tillgången av AC, hur ser det ut nu? 
Kristin Andersson (KD) svarar: 
Storängsgården har AC i de allmänna utrymmena, och de övriga boendena har 
portabla AC. 
 
Ingrid Westlund (V) har ytterligare en fråga till Hugo Andersson (C): 
I tertialredovisningen står det om ökade elpriser. Är det möjligt att på något sätt 
dra ned värmen och släcka lysen i kommunens stora byggnader, såsom skolor, 
under semester, lov etcetera, och är det möjligt att få ungdomar att duscha till 
exempel två grader kallare? Kanske det inte gör mycket på priset, men att göra 
det i bildningssyfte, och som en symbolhandling. 
Hugo Andersson (C) svarar: 
Det är väldigt viktigt och bra att spara energi, och vi gör det redan nu, men 
arbetet behöver intensifieras nu – det finns absolut symbolik i det. Tack för 
frågan, jobb pågår. 
 
Conny Lindgren (V) ställer en fråga till Kristin Andersson (KD): 
Med dessa höjda priser och inflation som nu råder, finns det någon strategi från 
försörjningsstöds sida för att klara av den förändrade situationen? 
Kristin Andersson (KD) svarar: 
Försörjningsstödet baseras på prisbasbeloppet som kommer att ändras vid 
årsskiftet, men någon strategi för höjda priser finns inte. 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att ta informationen till protokollet 
 

- - - - - 
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2022-§ 102 
 
Information från bygg- och miljönämnden 
Mats Annerfeldt (S) informerar om verksamheten i bygg- och miljönämnden.  
Tillskott i budget och personal medför att ärende backloggen minskat under året, 
vilket är positivt. 
Mats informerar också om pågående aktiviteter gällande digital 
bygglovshantering. 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Att ta informationen till protokollet 
 

- - - - - 
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2022-§ 103   Dnr: KS.2020.1355 
 
Förslag till ny avfallsplan 2022-2030 

Beskrivning av ärendet 
Miljö och samhällsberedningen har från kommunfullmäktige fått i uppdrag att ta 
fram ett förslag på ny avfallsplan. Förslaget har arbetats fram på uppdrag av 
beredningen. Underlaget till planen har tagits fram genom dialogmöten med 
olika förvaltningar och kommunala bolag i Finspångs kommun, vägledande 
debatt i kommunfullmäktige samt en medborgarenkät.  
Huvuddrag 
Arbetet har lett till att ett förslag för avfallsplan som sträcker sig över perioden 
2022–2030 presenteras. Avfallsplanen har ett fokus på avfallstrappan och där 
åtgärder för minimering och återbruk av avfall prioriteras, men där åtgärder inom 
återvinning lyfts. 
Avfallsplanen föreslås att vara gällande för en 8 års period, 2022-2030, men att 
uppgifterna i planen i enlighet med kap 9 §8 i avfallsförordningen (2020:614) ses 
över vart fjärde år. 
Planen kommer framåt arbetas med genom kontinuerliga uppföljningar från 
styrgrupp för förorenade områden och berörda förvaltningar och bolag. En 
handlingsplan har tagits fram för uppföljning, men ses som ett arbetsmaterial för 
planen. 
Yrkanden 
Mats Annerfeldt (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
Torgny Maurer (SD) yrkar på två ändringar; att kopplingen till 
klimatförändringar bör strykas i dokumentet då det saknas vetenskapliga belägg 
för att en kommunal avfallsplan påverkar det globala klimatet, samt att 
hänvisningarna till Agenda 2030 och dess hållbarhetsmål bör strykas i 
dokumentet då det inte tillför något mervärde utan endast är ren symbolpolitik. 
Hugo Andersson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut och 
avslag till Torgny Maurers (SD) ändringsyrkanden. 
Inge Jacobsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut och 
avslag till Torgny Maurers (SD) ändringsyrkanden. 
Conny Lindgren (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två ändringsyrkanden och föreslår att de 
ställs på bifall eller avslag. Kommunfullmäktige avslår ändringsyrkandena. 
Därefter konstaterar ordföranden att det endast finns ett förslag till beslut, 
kommunstyrelsens förslag, och att kommunfullmäktige bifaller detta. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anta avfallsplan Finspångs kommun 2022–2030 – för minimering, 

förbyggande och ökade möjligheter för kretslopp vad gäller avfall 
2. Att upphäva nu gällande Renhållningsordning Finspångs kommun, 

avfallsplan 2014–2018, kommunfullmäktige 2014-03-26 (§ 69) 
Reservation 
Torgny Maurer, Kai Hallgren och Nathalie Pettersson (alla SD) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Torgny Maurers (SD) ändringsyrkanden. 
 
- - - - - 
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2022-§ 104   Dnr: KS.2021.0646 
 
Svar på medborgarförslag – inför aktiv porrprevention på 
platser där barn vistas och som kommunen är huvudman för 

Beskrivning av ärendet 
Det har kommit in ett medborgarförslag där förslagsställaren förväntar sig att 
förskola, skola, fritids, bibliotek och andra platser i kommunens regi där barn 
vistas ska vara en porrfri zon. 
Förslagsställaren menar att barn har enkel tillgång genom internet till miljontals 
gratis porrfilmer som ofta innehåller grov sexism, rasism och våld bl.a. så kallat 
“strypsex”. Porrindustrins aggressiva marknadsföring når även barn som inte 
själva söker aktivt efter nätpornografi bl.a. genom pop-up-annonser, enkla 
sökord t.ex. “xxx” och länkade filmer. Det är även vanligt att barn exponeras 
genom att ett annat barn visar. 
För att det ska bli realitet så vill förslagsställaren att kommunen inför aktiv 
porrprevention genom följande punkter: 

• Installera porrfilter/teknisk lösning på kommunens digitala enheter och 
wi-fi-nätverk i verksamheter där kommunen är huvudman. 

• Inför porrfri policy om att det inte är acceptabelt att spela upp 
nätpornografi vaken via kommunens nätverk, kommunens digitala 
enheter eller privat teknisk utrustning som till exempel privat smartphone 
på de verksamheter som kommunen är huvudman för där barn vistas. 

Handläggaren har mailat förslagsställaren inför hantering av medborgarförslaget. 
Svar 
Surffilter är sedan flera år implementerat på alla nät där Finspångs kommun är 
huvudman. Detta begränsar bland annat möjligheten att surfa till källor som 
exponerar exempelvis pornografi.  
Finspångs kommun har även implementerat ett skydd på webbläsarnivå för att 
minska risken för porrexponering vid sökningar på internet. (SafeSearch) 
Däremot finns det ingen möjlighet att på klientnivå begränsa vad någon söker 
eller surfar på när de inte befinner sig på kommunens egna nät, till exempel om 
någon ansluter via sitt hemmanätverk, publika nät eller via 4g-uppkoppling.  
I Finspångs kommuns IT- policy regleras hur man får använda kommunens 
digitala enheter och nät. Där framgår tydligt att bland annat pornografi inte är 
tillåtet.  
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Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anse medborgarförslaget besvarat 
2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

 
- - - - - 
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2022-§ 105   Dnr: KS.2021.1278 
 
Ekonomisk redovisning tertial 1 2022, svar på återremiss från 
kommunfullmäktige 

Beskrivning av ärendet 
Under fullmäktigesammanträdet 2022-06-22 2022-§ 81, dnr: KS.2021.1278 
beslutades ”att återremittera ärendet till kommunstyrelsen för beredning och 
sedan åter till kommunfullmäktige till beslut, när skriften under avsnittet 
Gymnasiet i tertialrapporten skrivits om så att den blir mer tydlig om var 
underskottet kan härledas till”. 
Förvaltningen har tagit fram ett nytt förslag till texten för gymnasiet. Texten är 
uppdaterad i tertialrapporten. Texten lyder enligt följande:  
Gymnasiet prognostiserar ett underskott med 14,7 mnkr. Tilldelade resurser och 
beräknade intäkter räcker inte till för att finansiera den struktur och kostnadsnivå 
som dagens gymnasieverksamhet har.  
Verksamheten tilldelas en elevpeng via kommunens resursfördelningsmodell, en 
peng för gymnasiet och en högre peng för gymnasiesärskolan. Tilldelning var 
125 500/elev för 734 gymnasielever och 395 500/elev för 13 elever i 
gymnasiesärskolan. Intäkterna, från statsbidrag, Migrationsverket och 
interkommunal ersättning beräknas till 8,3 mnkr. Intäkterna uppkommer och 
används i den egna verksamheten. Merparten av intäkterna är 4 mnkr från 
interkommunal ersättning från andra kommuner. Nedanstående beräkning och 
prognos bygger på en likafördelning av den, i resursfördelningsmodellen, 
tilldelade elevpengen. Ingen hänsyn har tagits till kostnadsnivåer för de olika 
utbildningarna. 
För den externa verksamheten med beräknat 433 elever är prognosen en total 
kostnad om 61,6 mnkr inklusive busskort och inackorderingstillägg. Intäkten 
från återbetald moms 1,8 mnkr är avräknad här. Totalkostnaden bestäms av antal 
elever per program hos respektive anordnare och ett programpris som beräknas 
utifrån ett regelverk i samverkansområdet. Utifrån tilldelningen enligt ovan så 
finns totalt 56,6 mnkr i resurser för verksamheten. Detta ger då ett prognostiserat 
underskott för den externa delen på 5 mnkr. Kostnadsnivån för 
gymnasieutbildningar har ökat väsentligt de senaste åren och kommunens 
totalkostnad är mycket beroende av vilka program som eleverna väljer. 
Prisvariationen mellan olika gymnasieprogram är mycket stor. De billigaste 
ligger under hundratusen kronor per elevplats och år och de dyraste kostar flera 
hundra tusen kronor. 
Den egna verksamheten på Bergska Bildningen och Bergska Bergska skolan 
betraktas av sektorn som en enhet ekonomiskt sett. Den beräknade 
totalkostnaden för 320 elever inklusive gymnasiesärskolan och 
introduktionsprogram är 59 mnkr.   Här ingår då kostnader för busskort 
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skolskjutsar, elevhälsa och sektorsledning. I elevvolymen 320 ingår också elever 
från andra kommuner, finansiering för dessa erhålls ur de interkommunala 
intäkterna. Utifrån tilldelningen enligt ovan och beräknade intäkter så finns totalt 
49,3 mnkr i resurser varav elevpengen utgör 41 mnkr. Prognosen för den egna 
verksamheten är således ett underskott med 9,7 mnkr. Förklaringen är 
svårigheten att uppnå driftsfördelar med ett relativt litet elevunderlag fördelat på 
två enheter. Dessutom går ett förhållandevis stort antal av eleverna 
introduktionsprogram (IM) där personaltätheten är hög. Lokalkostnaderna 
inklusive lokalvård på Bergska skolan är förhållandevis höga jämfört med andra 
gymnasieskolor. Total kostnad 5,4 mnkr eller 41 500 kr/elev. Verksamhetsflytten 
av delar från Bildningen till Bergska skolan har medfört samordningsvinster med 
lägre kostnader jämfört med läget 2021.  
Sammanfattningsvis så uppvisar den externa verksamheten underskott med 5 
mnkr och den egna verksamheten 9,7 mnkr utifrån en jämn fördelning av 
elevpengen. 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att godkänna den ekonomiska redovisningen för tertial 1 2022 med den 

nya texten för gymnasiet enligt förvaltningens förslag 
 
- - - - - 
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2022-§ 106   Dnr: KS.2022.0670 
 
Ny lag om tobaksfria nikotinprodukter 

Beskrivning av ärendet 
Från och med 1 augusti 2022 regleras tobaksfria nikotinprodukter genom lagen 
(2022:1257) tobaksfria nikotinprodukter. Beslutad av Sveriges riksdag den 21 
juni. 
Bygg- och miljönämnden har beslutat 2022–594 § 54 

1. Att underrätta kommunstyrelsen om ändring och uppdatering av innehåll 
i reglemente för bygg- och miljönämnden för att tillföra lagen om 
tobaksfria nikotinprodukter.  

2. Att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att besluta 
att ändra i tidigare beslutat reglemente för bygg- och miljönämnden 
2020-03-25 § 47 Dnr. KS.2019.0516 genom att lägga till ett nytt 
ansvarsområde för nya lagen om tobaksfria nikotinprodukter.  

Bakgrund 
Bygg- och miljönämnden ansvarar för tillståndsanmälan, tillsyn av serverings- 
och tobakstillstånd och försäljningstillstånd samt tillsyn och kontroll rörande 
försäljning av folköl, e-cigaretter och receptfria läkemedel.  
Finspångs kommun ingår i samverkansavtal med Motala kommun och 
samverkanskommuner (Motala, Boxholm, Mjölby, Vadstena, Ödeshög och 
Finspång). Motala kommun ansvarar för handläggning och utredning av 
tillståndsärenden av serverings- och tobakstillstånd samt tillsyn, anmälan och 
kontroll rörande försäljning av folköl, e-cigaretter och receptfria läkemedel. 
Länsstyrelsen har skriftligen informerat kommunen den 2022-05-23 angående ny 
förestående lag om tobaksfria nikotinprodukter vilken beslutades 2022-06-21. 
Kommunen och polismyndigheten kommer att vara ansvarig tillsynsmyndighet 
för tillsyn på försäljningsställena och behöver vidta ett antal nödvändiga åtgärder 
i samband med lagens ikraftträdande.  
Lagstiftningen innebär bland annat att detaljhandlare måste anmäla till 
kommunen att de säljer tobaksfria nikotinprodukter, till exempel vitt snus. 
Produkterna kommer bara att få säljas till den som fyllt 18 år. 
Länsstyrelsen får det regionala tillsynsansvaret och ska även biträda 
kommunerna med information och råd.  
Syftet med den nya lagen är att skydda, framför allt barn och unga, mot 
beroendeframkallande produkter. 
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Kommunens ansvar utifrån ny lag om tobaksprodukter 
Kommunen behöver fatta beslut om vilken nämnd som ska ansvara för och 
fullgöra de uppgifter som omfattas i ny lag om nikotinfria produkter.  
Bygg och miljönämnden har mottagit informationen från länsstyrelsen och 
informerar härmed kommunstyrelsen. Nämnden föreslår att kommunstyrelsen 
föreslår att kommunfullmäktige ger förvaltningen i uppdrag att tillföra den nya 
lagen i nämndens reglemente. 
Att ansvarig nämnd får tilldelas uppdrag att tillföra ändring om nya lagen i 
nämndens delegationsordning. 
Avgiftstaxor behöver justeras föra att omfatta anmälan och tillsyn av tobaksfria 
nikotinprodukter.  
Förvaltningen jämställer avgiftstaxan med avgift för anmälan om försäljning av 
elektriska cigaretter samt årsavgift och föreslår motsvarande nivå på taxa 1 070 
kr år 2022. Indexreglering följer antagen taxa för prövning och tillsyn av 
alkohol, folköl, tobak antagen av kommunfullmäktige 2019-10-30 § 155 och 
2020-03-25 § 42 ärendenummer KS.2019.0494. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ge bygg- och miljönämnden i uppdrag att fullgöra de uppgifter som 

anmodas på kommunen i ny lag om tobaksfria nikotinprodukter  
2. Att förvaltningen ges i uppdrag att teckna tillägg i samverkansavtalet, 

avseende handläggning och tillsyn utifrån nya lagen om tobaksfria 
nikotinprodukter 

3. Att revidera reglemente för bygg- och miljönämnden Dnr. KS.2019.0516 
genom att lägga till nytt ansvarsområde för nya lagen om nikotinfria 
produkter 

4. Att fastslå om ny avgiftstaxa för anmälning av försäljning av tobaksfria 
nikotinprodukter om 1 070 kr och fast årlig tillsynsavgift om 1 070 kr för 
år 2022. Indexreglering enligt beslutade rutiner KF 2019-10-30 § 155 

5. Att inga tillsynsavgifter tas ut år 2022 
 
- - - - - 
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2022-§ 107   Dnr: KS.2022.0308 
 
Revidering av dokumentet Politisk organisation i Finspångs 
kommun 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2008 (2008-08-27, § 178) om en ny politisk 
organisation som trädde i kraft 1 januari 2009. Beslutet som togs innebar bland 
annat att kommunstyrelsen blev den enda verksamhetsnämnden, och övertog i 
och med detta allt verksamhetsansvar. 
Anledningen till beslutet att förändra den politiska organisationen var en 
utvärdering av den befintliga organisationen, och där framkom bland annat att 
samverkan inom kommunen och mellan de olika politiska organen var bristfällig 
och att kommunstyrelsens roll inte blivit den som tänkts. Dessutom framkom att 
kommunfullmäktige inte var den politiska arenan för viktiga politiska beslut och 
strategiska diskussioner. Ett tydligare medborgarfokus behövdes, och en förmåga 
till helhetssyn på kommunens uppdrag. 
Den 16 juni 2021 (§ 121) beslutade kommunfullmäktige att utse en 
parlamentarisk grupp som fick i uppdrag att inför mandatperioden 2023-2026 
göra en översyn av de styrdokument som reglerar det politiska arbetet. 
Den politiska organisationen har följts upp, utvärderats och reviderats vid ett 
flertal tillfällen. Revideringarna har dock fokuserats på 
organisationsförändringar gällande demokratiberedningen samt 
kommunstyrelsens grupper för uppföljning av verkställighet och resultat. 
Förutom dessa revideringar är det samma text som skrevs 2008 om den då nya 
politiska organisationen som skulle träda i kraft 2009. Då detta redan har hänt 
och är i funktion sedan länge, så har denna revidering utmynnat i att bli en 
förklarande text över den politiska organisation så som den ser ut i dag i 
Finspångs kommun, och med hänvisning till andra styrande dokument, såsom 
Reglemente för kommunstyrelsen och Arbetsordning för kommunfullmäktige. 
 
Yrkanden 
Ulrika Jeansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Torgny Maurer (SD) yrkar att frågan om socialt myndighetsutskott lyfts ur detta 
ärende och tas upp som ett eget diskussions- och beslutsärende i 
kommunstyrelsen. 
 
Marie Johansson (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden tar först upp Torgny Maurers (SD) yrkande och ställer det på bifall 
eller avslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 
Därefter konstaterar ordföranden att det endast finns ett förslag till beslut, 
kommunstyrelsens förslag, och att kommunfullmäktige bifaller detta. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anta dokumentet Politisk organisation i Finspångs kommun och att 

den nya organisationen träder i kraft den 1 januari 2023 
2. Att upphäva nu gällande dokument beslutad 28 november 2018 i 

samband med att den nya politiska organisationen träder i kraft 
 
Reservation 
Torgny Maurer, Nathalie Pettersson, Kai Hallgren och Evelina Gustafsson (alla 
SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Torgny Maurers yrkande. 
- - - - - 
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2022-§ 108   Dnr: KS.2022.0306 
 
Revidering av Arbetsordning för kommunfullmäktige 

Beskrivning av ärendet 
Den 16 juni 2021 (§ 121) beslutade kommunfullmäktige att utse en 
parlamentarisk grupp som fick i uppdrag att inför mandatperioden 2023-2026 
göra en översyn av de styrdokument som reglerar det politiska arbetet.  
Beslut om revidering av Arbetsordning för kommunfullmäktige togs förra 
gången den 18 december 2019 (§ 194, diarienummer KS.2019.0594). 
I denna revidering har en inledning lagts till med en förklarande text om vad en 
arbetsordning ska innehålla. Revideringen innefattar också en rättelse av en 
paragrafhänvisning, språkliga rättningar och tillägg av ord eller meningar för att 
göra texten tydligare. 
Yrkanden 
Inge Jacobsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut, med 
den redaktionella ändringen av att-sats två; att till datumet lägga till året 2019. 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut och att 
kommunfullmäktige beslutar enligt detta. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att fastställa Arbetsordning för kommunfullmäktige i Finspångs kommun 

och att dokumentet träder i kraft den 1 januari 2023 
2. Att upphäva nu gällande arbetsordning beslutad 18 december 2019 i 

samband med att den nya arbetsordningen träder i kraft 
 
- - - - - 
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2022-§ 109   Dnr: KS.2022.0305 
 
Revidering av Reglemente för kommunstyrelsen 

Beskrivning av ärendet 
Den 16 juni 2021 (§ 121) beslutade kommunfullmäktige att utse en 
parlamentarisk grupp som fick i uppdrag att inför mandatperioden 2023-2026 
göra en översyn av de styrdokument som reglerar det politiska arbetet. 
Beslut om revidering av Reglemente för kommunstyrelsen togs förra gången den 
25 mars 2020 (§ 45, diarienummer KS.2019.0514). 
I denna revidering har styrelsens ansvar över personuppgiftsbehandling 
förtydligats. Revideringen innefattar också rättelse av tiden som styrelsen har på 
sig att behandla medborgarförslag, rättelse av antalet ledamöter i 
stipendiekommittén, språkliga rättningar och tillägg av ord eller meningar för att 
göra texten tydligare. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att fastställa Reglemente för kommunstyrelsen i Finspångs kommun och 

att dokumentet träder i kraft den 1 januari 2023 
2. Att upphäva nu gällande reglemente beslutad 25 mars 2020 i samband 

med att det nya reglementet träder i kraft 
3. Att uppdra till förvaltningen att ta fram text under rubriken ”Sociala 

myndighetsutskottet” 
- - - - - 
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2022-§ 110   Dnr: KS.2022.0307 
 
Revidering av Reglemente för förtroendevalda 

Beskrivning av ärendet 
Den 16 juni 2021 (§ 121) beslutade kommunfullmäktige att utse en 
parlamentarisk grupp som fick i uppdrag att inför mandatperioden 2023-2026 
göra en översyn av de styrdokument som reglerar det politiska arbetet. 
Beslut om revidering av Reglemente för förtroendevalda togs förra gången den 
18 december 2019 (§ 195, diarienummer KS.2019.1151). 
I denna revidering har beloppen för arvoden och ekonomisk ersättning för 
sammanträden och uppdrag uppdaterats, liksom bestämmelser kring avsättning 
till pension. Förmåner som har beslutats efter den senaste revideringen har lagts 
till. Revideringen innefattar också en rättelse av hänvisning till kommunallagen, 
flyttning av ett par paragrafer, språkliga rättningar och tillägg av ord eller 
meningar för att göra texten tydligare. 
Reglementet, som tidigare hetat Förtroendemannareglemente, har också fått det 
nya namnet Reglemente för förtroendevalda. 
Yrkanden 
Ulrika Jeansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsen förslag till beslut. 
Torgny Maurer (SD) yrkar att tiden för oppositionsföreträdare höjs med 5 
procentenheter, från 45 till 50 procent. 
Ulrika Jeansson (S) yrkar avslag till Torgny Maurers (SD) yrkande. 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer först Torgny Mauers (SD) yrkande på bifall eller avslag och 
finner att kommunfullmäktige avslår detta. 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut kvar och att 
kommunfullmäktige bifaller detta. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att fastställa Reglemente för förtroendevalda i Finspångs kommun och 

att reglementet träder i kraft den 1 januari 2023 
2. Att upphäva nu gällande reglemente beslutad 2020-03-25 i samband med 

att det nya reglementet träder i kraft 
Reservation 
Torgny Maurer, Nathalie Pettersson, Kai Hallgren och Evelina Gustafsson (alla 
SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Torgny Maurers yrkande. 
 

- - - - - 
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2022-§ 111   Dnr: KS.2022.0715 
 
Svar på motion - Utöka antalet verksamhetsnämnder i 
Finspång 

Beskrivning av ärendet 
Sverigedemokraterna (SD) i Finspång har lämnat in en motion om att utöka 
antalet verksamhetsnämnder i Finspångs kommun. 
Sverigedemokraterna hänvisar först i sin motion till ett beslut som togs av 
kommunfullmäktige 2008 om en ny politisk organisation som trädde i kraft 1 
januari 2009 (2008-08-27, § 178). I den politiska organisationen blev 
kommunstyrelsen den enda verksamhetsnämnden, och de tidigare nämndernas 
övriga uppdrag lades på fyra fasta beredningar under kommunfullmäktige. 
 
Kommunfullmäktige har den 22 juni 2022, § 88 tagit beslut om att ersätta de 
fasta beredningarna från och med 1 januari 2023 med tillfälliga beredningar. 
Sverigedemokraterna menar att detta beslut gör att delar av ursprungstanken med 
den tidigare organisationsförändringen nu frångås. De har också uppmärksammat 
att andra speciella tillfälliga grupper och utskott skapats genom åren med olika 
specifika uppdrag och de menar att denna radikala förändring av den politiska 
organisationen medför risker, bland annat en maktkoncentration på 
tjänstemannanivå och minskad politisk insyn. 
 
Sverigedemokraterna yrkar att kommunfullmäktige ger förvaltningen, 
tillsammans med en politisk beredningsgrupp, i uppdrag att arbeta fram ett 
förslag till nytt reglemente och möjliggöra införandet av två nya 
verksamhetsnämnder med verksamhets- och beredningsansvar; en bygg- och 
miljönämnd och en utbildningsnämnd, med uppdrag och verksamhetsansvar 
enligt inlämnad motion (dnr KS.2022.0715-1). 
 
Svar på motionen utifrån konsekvenser för den politiska organisationen, 
verksamheterna och ekonomin 
Den omorganisation som gjordes 2009 var då en radikal förändring och ett stort 
avsteg från den organisationsmodell som Sveriges kommuner har lutat sig mot 
under de senaste hundra åren. Men samtidigt bör förändringarna ses mot 
bakgrund av den utveckling som skett i kommunerna. En anledning till att fler 
och fler kommuner under senare år valt att avskaffa frivilliga nämnder är att 
antalet förtroendevalda (främst ersättare) sedan länge successivt minskat i nästan 
alla kommuner. Partier har svårt att rekrytera nya medlemmar.  
Det har blivit en allt större utmaning att besätta nämnderna i de kommuner där 
man har flera nämnder, främst i små kommuner. Ur politisk aspekt kan detta 
medföra att det finns personer som gärna räcker upp handen och ställer upp på 
flera uppdrag, men där de rätta kvalifikationerna för uppdragen saknas. För att 
undvika detta bör posterna vara färre än kandidaterna. Å andra sidan är risken 
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stor att eldsjälarna som engagerar sig för att de är intresserade av vissa typer av 
frågor går förlorade. En minskad politisk organisation kan också medföra att det 
blir färre politiker som är med i den politiska debatten, om det finns överskott på 
möjliga politiker i förhållande till organisationen. 
 
Trenden i Sverige är dock att allt fler kommuner går mot en nämndlös 
organisation, och där organisationen ska kunna vara hållbar och återbesättas i 
minst tre mandatperioder framåt. 
Dagens samhälle gjorde en undersökning 2019 där 272 kommuner (94 %) 
svarade på en enkät och där nästan hälften av dem – 132 kommuner – svarade att 
de slagit samman förvaltningar och/eller politiska nämnder sedan valet 2014.  
 
En annan aspekt att beakta är att det är ett känt fenomen i ”kommunSverige” att 
sektorsnämnder/verksamhetsnämnder ofta utvecklas till homogena grupperingar 
där nämnden får en gemensam identitet utifrån nämndens uppdrag snarare än 
partitillhörighet. Nämnden värnar om den egna verksamheten och dess 
resurssättning och vill gärna i budgetsammanhang maximera resurserna. Detta 
blir på bekostnad av en helhetssyn och fullmäktiges styrning mot måluppfyllelse. 
Å andra sidan kan väl fungerande nämnder som förstår sina uppdrag avlasta 
kommunstyrelse och fullmäktige. I den traditionella nämndorganisationen läggs 
dock makten långt ifrån de direkt förtroendevalda som mestadels beslutar i 
ärenden redan bestämda av sektorsnämnder/verksamhetsnämnder. 
Kommunfullmäktige blir ett transportorgan som bara verkställer det som redan 
bestämts på lägre nivå i systemet. 
 
Ur ekonomisk synvinkel krävs fler politiker och fler stödjande tjänstepersoner 
vid en utökning av verksamhetsnämnder. Det blir också fler sammanträden, 
presidieberedningar och andra möten för både politiker och tjänstepersoner. Det 
krävs en översyn av förvaltningens organisation för att utröna behovet av 
resurser, kompetens och hur strukturen på administrationen ska se ut. 
I kommuner med färre nämnder eller nämndlös organisation är politikerna färre 
till antalet men har samtidigt tyngre politiska uppdrag, till exempel kan 
ledamöter i fullmäktige engageras i beredningsarbetet och en ledamot i 
kommunstyrelsen kan vara med i utskott. Det medför högre arvoderingar per 
politiskt uppdrag, men på totalen en lägre kostnad än flera nämndorganisationer.  
 
Beslutsvägarna i en kommun med flera nämnder är ofta längre. Flera ärenden ska 
gå igenom flera organ innan det fattas beslut. Denna utdragna tid som uppstår i 
beredning kan få negativ effekt och uppfattas som ineffektiv. Å andra sidan kan 
det ge en mer allsidig beredning. 
 
Idag finns en bygg- och miljönämnd i Finspång vars uppgift är 
myndighetsutövning mot enskild. Det finns inga hinder utifrån lagar att nämnden 
även skulle ansvara för planärenden, dock kan inte en och samma nämnd förvalta 
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och bebygga mark samtidigt som de beslutar om bygglov samt bedriva 
miljötillsyn av densamme. 
Om ansvaret för planläggning läggs ut på bygg- och miljönämnd så tappar 
kommunstyrelsen kontrollen över kommunens planläggning, vilket borde vara 
ett kommunstyrelseansvar. Kommunens ansvar för översiktsplanering ska ligga 
på kommunfullmäktige. 
 
Sverigedemokraterna lyfter i sin motion att den nuvarande och den tilltänkta 
politiska organisationen innebär risker, bland annat en maktkoncentration på 
tjänstemannanivå och minskad politisk insyn. 
Maktkoncentrationen på tjänstemannanivå förändras inte med utökade nämnder.  
Det är ändå tjänstepersoner som måste bereda ärendena då det inte ingår i 
politikernas uppdrag, och de har oftast inte heller kompetens att utföra 
detta. Denna styrning kan bara förändras genom ändringar i 
delegationsordningen. Idag har tjänstepersoner delegation på väldigt många 
ärenden och så måste det vara, då det annars skulle bli en orimlig mängd att 
hantera i nämnd. Det är bara de ärenden som är av särskilt vikt eller nivå som 
hanteras av nämnder. 
 
Införandet av beredningar 2009 var ett sätt att uppgradera kommunfullmäktiges 
roll och stärka den lokala demokratin. Att det nu har beslutats om att avskaffa de 
fasta beredningarna och införa tillfälliga beredningar behöver inte betyda att den 
ursprungliga tanken med organisationsförändringen frångås. Tanken med 
tillfälliga beredningar är att de har ett riktat, avgränsat uppdrag, och där 
ledamöter får möjlighet att engagera sig i sakområden de har intresse för. 
 
Sammanfattningsvis torde alltså en utökning av verksamhetsnämnder i 
Finspångs kommun medföra en större organisation, både den politiska och 
förvaltningen, vilket innebär högre kostnader. Det innebär också att 
beslutsvägarna blir längre. Den befarade tjänstemannastyrningen förändras inte i 
och med fler nämnder, och vad gäller den politiska insynen så kan den lätt bli 
koncentrerad till en verksamhet och helhetssynen går förlorad. Makten riskerar 
också läggas på lägre nivå än kommunfullmäktige. I en kommun i 
storleksordning som Finspång kommer det troligtvis också bli svårt att få ihop 
förtroendevalda till alla poster för många partier. 
 
Yrkanden 
Torgny Maurer (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Ulrika Jeansson (S) yrkar avslag till motionen. 
 
Carl-Gustaf Mörner (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut, att 
avslå motionen. 
 



  

Kommunfullmäktige 
 

Protokoll 26 (42)  
Sammanträdesdatum  
2022-09-21  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Kristin Yderfors (C) yrkar avslag till motionen. 
 
Kai Hallgren (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut, att avslå motionen 
enligt kommunstyrelsens förslag, eller att bifalla motionen enligt Torgny 
Maurers (SD) yrkande, och ställer dem mot varandra. 
 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige avslår motionen. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att avslå motionen om att utöka antalet verksamhetsnämnder i Finspång 

Reservation 
Torgny Maurer, Nathalie Pettersson, Kai Hallgren, Evelina Gustafsson och Börje 
Axelsson (alla SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Torgny Maurers 
(SD) yrkande. 
- - - - - 
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2022-§ 112   Dnr: KS.2022.0735 
 
Avsiktsförklaring rörande omställningen till Nära vård 

Beskrivning av ärendet 
Omställningen till Nära vård kommer att kräva en nära samverkan för att skapa 
förutsättningar för ett fullgott hälso- och sjukvårdssystem för invånare, liksom 
för patienter och närstående och ge goda arbetsmiljöer för hälso- och sjukvårdens 
medarbetare i både region och kommuner. En avsiktsförklaring har därför 
upprättats mellan länets kommuner och Region Östergötland (Avsiktsförklaring 
Dnr. RÖ 2022-7931).  
Länets kommuner och Region Östergötland är överens om att inom och mellan 
respektive organisation, skapa bästa möjliga förutsättningar för omställningen till 
Nära vård. Parterna ansvarar var och en för att erforderliga resurser avsätts och 
att lokala beslut fattas för såväl kortsiktiga som långsiktiga behov och frågor så 
att det gemensamma arbetet uppnår målen i omställningen. 
Yrkanden 
Ulrika Jeansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut och att 
kommunfullmäktige bifaller detta. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att godkänna avsiktsförklaringen mellan länets kommuner och Region 

Östergötland rörande omställningen till Nära vård 
- - - - - 
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2022-§ 113   Dnr: KS.2022.0225 
 
Statistikrapporter avseende ej verkställda beslut enligt LSS 
och SoL, sektor social omsorg 2022, kvartal 1 

Beskrivning av ärendet 
Enligt socialtjänstlagen (SoL 16 kap 6f §) och lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade (LSS 28h §) ska socialnämnden till fullmäktige lämna 
en statistikrapport över hur många av nämndens gynnande beslut som inte har 
verkställts inom tre månader från dagen för respektive beslut.  
Nämnden ska till fullmäktige även lämna en statistikrapport över hur många av 
nämndens gynnande beslut som inte har verkställts på nytt inom tre månader från 
den dag då verkställigheten avbröts. Rapporteringen ska ske en gång per kvartal. 
Kvartal 1 2022 
Det är totalt 23 beslut under kvartal 1 2022, där det gynnande beslutet eller ett 
avbrott i verkställighet, helt eller delvis, inte har verkställts inom tre månader. 
Antalet ej verkställda beslut är 4 stycken färre än under föregående kvartal. 
Av antalet rapporterade ej verkställda beslut om bostad med särskild service LSS 
i form av gruppbostad har två beslut verkställts under rapporteringsperioden och 
en brukare har tackat nej till insats. Planering för verkställighet finns för fyra 
brukare inom bostad med särskild service LSS och SoL i form av gruppbostad. 
Planering för verkställighet finns för en brukare inom bostad med särskild 
service LSS i form av servicebostad. 3 av de deltagare i daglig verksamhet som 
varit registrerade som avbrott i verkställigheten är åter i sin insats. 
Ett löpande arbete pågår med att hitta uppdragstagare till insatsen kontaktperson. 
Beslut följs även upp för att identifiera eventuella behovsförändringar. Ett 
intensivt arbete pågår för att lösa bristen på servicebostäder. Två nybyggda 
gruppbostäder är färdigställda i oktober 2022. Inom daglig verksamhet sker 
kontinuerligt arbete för att hitta lösningar på specifika önskemål och regelbunden 
kontakt finns mellan individerna och handledare. 
 
  



  

Kommunfullmäktige 
 

Protokoll 29 (42)  
Sammanträdesdatum  
2022-09-21  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Tabellen nedan visar de insatser där den enskilde väntat mer än tre 
månader på verkställighet, under kvartal 1 2022. 

Insatskategori/beslut Nuläge Antal dagar sedan 
beslut/avbrott 

Bostad för vuxna LSS - servicebostad Ej verkställt 1596 

Bostad för vuxna LSS - servicebostad Ej verkställt 813 

Bostad för vuxna LSS - servicebostad Ej verkställt 464 

Bostad för vuxna LSS - servicebostad Ej verkställt 184 

Bostad för vuxna LSS - servicebostad Ej verkställt 163 

Bostad för vuxna LSS - gruppbostad Ej verkställt 814 

Bostad för vuxna LSS - gruppbostad Ej verkställt 671 

Bostad för vuxna LSS - gruppbostad Ej verkställt 315 

Bostad för vuxna LSS - gruppbostad Ej verkställt 294 

Bostad för vuxna LSS - gruppbostad Ej verkställt 234 

Bostad för vuxna LSS - gruppbostad Ej verkställt 223 

Bostad för vuxna LSS - gruppbostad Ej verkställt 192 

Bostad för vuxna SoL - gruppbostad Ej verkställt 281 

Korttidsvistelse LSS Avbrott 534 

Korttidsvistelse LSS Avbrott 329 

Daglig verksamhet LSS Avbrott 751 

Daglig verksamhet LSS Ej verkställt 542 

Daglig verksamhet LSS Avbrott 425 

Daglig verksamhet LSS Avbrott 218 

Kontaktperson LSS Ej verkställt 290 

Kontaktperson LSS Ej verkställt 248 

Kontaktperson LSS Ej verkställt 132 

Kontaktperson LSS Ej verkställt 133 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att godkänna statistikrapport ej verkställda beslut enligt LSS (Lagen om 

stöd och service till vissa funktionshindrade) och SoL (Socialtjänstlagen), 
sektor social omsorg, kvartal 1 2022 

- - - - - 

 
  



  

Kommunfullmäktige 
 

Protokoll 30 (42)  
Sammanträdesdatum  
2022-09-21  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2022-§ 114   Dnr: KS.2022.0572 
 
Planbesked - Hårstorp 3:110 (Dunderbacken) 

Beskrivning av ärendet 
Livi fastigheter har inkommit med en begäran om detaljplaneläggning för 
Hårstorp 3:110 (del av D142) från 1972. I ansökan önskar de utveckla området 
med förtätningar och ökade bostadsmöjligheter. Dessa förtätningar önskas i 
huvudsak ske på befintliga parkerings- och garageytor. 

 
Figur 1: Bilden visar Livi fastigheters förslag till utformning av fastigheten Hårstorp 3:110 
Det finns delvis stöd i översiktsplanen för den utformning som Livi fastigheter 
har föreslagit. Exempelvis finns förtätningsområden F5 och F8 utpekade inom 
fastigheten.  
I planbeskedsutredningen finns ett preliminärt utredningsbehov utsatt utifrån de 
förutsättningar som förvaltningen har kunnat förutspå. Exempel på detta 
utredningsbehov är dagvatten/översvämningsrisk, översiktlig geoteknisk 
utredning, buller och parkering / mobilitetslösningar.  
Enligt plan- och bygglagen (SFS 2010:900), 5 kap. 2-5 §§ ska kommunen som 
en följd av en begäran om planläggning, ändring eller upphävande av gällande 
detaljplan eller områdesbestämmelse lämna ett planbesked. Ett planbesked är 
inte bindande och kan inte överklagas. 
Motiverat ställningstagande 
Förvaltningen ställer sig positiv till att i detaljplanering pröva Livi fastigheters 
förslag till utformning.  



  

Kommunfullmäktige 
 

Protokoll 31 (42)  
Sammanträdesdatum  
2022-09-21  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Förvaltningen bedömer att upprättande av detaljplan kan genomföras med 
standardförfarande.  
Planarbetet beräknas kunna påbörjas tidigast under 2023 och antas tidigast under 
2025.  
Ekonomi 
Avgift för planbesked tas ut 9860 kr (milliprisbasbeloppet för året som ansökan 
inkom x 200 x 1) enligt gällande taxa. 
Exploatören står för alla kostnader i samband med framtagande av detaljplanen. 
Planavgift tas inte ut. 
 
Yrkanden 
Torgny Maurer (SD) yrkar avslag till beslutet. 
Hugo Andersson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
Inge Jacobsson (M), Ulrika Jeansson (S) och Kristin Yderfors (C) yrkar även de 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
Kai Hallgren (SD) yrkar bifall till Torgny Maurers (SD) yrkande. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer först Torgny Maurers (SD) yrkande på bifall eller avslag, 
och finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet. 
Ordföranden konstaterar då att det bara finns ett förslag kvar till beslut och att 
kommunfullmäktige bifaller detta. 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att delegera beslut om antagande av detaljplan för Hårstorp 3:110 till 

kommunstyrelsen i enlighet med 5 kap. 27 § plan- och bygglagen 
Reservation 
Torgny Maurer, Nathalie Pettersson, Kai Hallgren och Evelina Gustafsson (alla 
SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Torgny Maurers (SD) yrkande. 
- - - - - 
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Protokoll 32 (42)  
Sammanträdesdatum  
2022-09-21  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2022-§ 115   Dnr: KS.2022.0002 
 
Val av kommunala vigselförrättare för mandatperioden 2023-
2026 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige har att välja vigselförrättare för mandatperioden 2023-
2026. 
På förslag är Berit Martinsson (S), Ulrika Jeansson (S) och Conny Lindgren (V). 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att som vigselförrättare för mandatperioden 2023-2026 välja: 

Berit Martinsson (S) 
Ulrika Jeansson (S) 
Conny Lindgren (V) 

- - - - - 
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Protokoll 33 (42)  
Sammanträdesdatum  
2022-09-21  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2022-§ 116 
 
Delgivningar 

Beskrivning av ärendet 
Följande handlingar delges kommunfullmäktige: 

1. Resumé vänortsbesök i Finsterwalde 
2. Justerat protokoll, kommunstyrelsen 24 augusti 2022 
3. Årsredovisning Stiftelsen Mo Gård 2021 
4. Justerat protokoll, kommunstyrelsen 15 juni 2022 
5. Redovisning av lokalt partistöd 2021, Sverigedemokraterna 
6. Redovisning av lokalt partistöd 2021, Kristdemokraterna 
7. Nya rapporter från Centrum för kommunstrategiska studier (CKS) 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anteckna ovanstående delgivningar till protokollet 

- - - - - 
  



  

Kommunfullmäktige 
 

Protokoll 34 (42)  
Sammanträdesdatum  
2022-09-21  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2022-§ 117   Dnr: KS.2022.0368 
 
Anmälan av E-förslag - Fritidsgård i Rejmyre 

Beskrivning av ärendet 
Ett E-förslag har inkommit där förslagsställaren föreslår att Finspångs kommun 
startar en fritidsgård i Rejmyre. Förslagsställaren anser att Rejmyre behöver en 
plats för ungdomar att vara på. 
 
E-förslaget har varit publicerat på Finspångs kommuns webbplats i 90 dagar och 
har fått sammanlagt 74 röster. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera E-förslaget till kommunstyrelsen för beredning och sedan 

åter till kommunfullmäktige för beslut 
- - - - - 
 

 
  



  

Kommunfullmäktige 
 

Protokoll 35 (42)  
Sammanträdesdatum  
2022-09-21  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2022-§ 118   Dnr: KS.2022.0404 
 
Anmälan av E-förslag - Ny daglig verksamhet inom LSS 

Beskrivning av ärendet 
Ett E-förslag har inkommit där förslagsställaren föreslår att Finspångs kommun 
startar en ny daglig verksamhet inom LSS. Förslaget är att den nya verksamheten 
ska ha en estetisk inriktning. Enligt förslagsställaren saknas den typen av 
verksamhet idag samtidigt som hen anser att behovet av just en estetisk 
verksamhet är stort. 
E-förslaget har varit publicerat på Finspångs kommuns webbplats i 90 dagar och 
har fått sammanlagt 73 röster. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera E-förslaget till kommunstyrelsen för beredning och sedan 

åter till kommunfullmäktige för beslut 
- - - - - 
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Protokoll 36 (42)  
Sammanträdesdatum  
2022-09-21  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2022-§ 119   Dnr: KS.2022.0553 
 
Anmälan av E-förslag - Belysning på cykelbanan mellan 
Finspång och Sonstorp 

Beskrivning av ärendet 
Ett E-förslag har inkommit där förslagsställaren föreslår att Finspångs kommun 
ska installera belysning på cykelbanan mellan Finspång och Sonstorp. Enligt 
förslagsställaren är det många som använder sig av cykelbanan under tidiga 
mornar och sena kvällar 
E-förslaget har varit publicerat på Finspångs kommuns webbplats i 90 dagar och 
har fått sammanlagt 71 röster. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera E-förslaget till kommunstyrelsen för beredning och sedan 

åter till kommunfullmäktige för beslut 
- - - - - 
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Protokoll 37 (42)  
Sammanträdesdatum  
2022-09-21  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2022-§ 120   Dnr: KS.2022.0584 
 
Anmälan av E-förslag - Iläggningsbrygga i Skuten för 
fritidsbåtar 

Beskrivning av ärendet 
Ett E-förslag har inkommit där förslagsställaren föreslår att Finspångs kommun 
ska bygga en iläggningsbrygga för fritidsbåtar i sjön Skuten. Förslagsställaren 
skriver att det är många som under sommaren vill kunna lägga i sina båtar i 
Skuten men att det idag saknas en brygga för att underlätta iläggning och 
upptagning av båtar. 
E-förslaget har varit publicerat på Finspångs kommuns webbplats i 90 dagar och 
har fått sammanlagt 99 röster. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera E-förslaget till kommunstyrelsen för beredning och sedan 

åter till kommunfullmäktige för beslut 
- - - - - 
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Protokoll 38 (42)  
Sammanträdesdatum  
2022-09-21  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2022-§ 121   Dnr: KS.2022.0601 
 
Anmälan av E-förslag - Utveckling av området kring 
Tegelbackens demensboende 

Beskrivning av ärendet 
Ett E-förslag som gäller området kring Tegelbackens särskilda boende har 
inkommit. Förslagsställaren har följande förslag: 
 
1. Fortsätt med Detaljplan för fastigheten Östermalm 2:11 m fl. 
2. Reservera området norr om Tegelbacken demensboende, med idag ett 30-tal 
lägenheter, för framtida utbyggnad i samma stil (och höjd), inklusive plats för 
uterum och besöksparkering. 
3. Neka SBB:s planer på stora hyreskomplex i området. 
E-förslaget har varit publicerat på Finspångs kommuns webbplats i 90 dagar och 
har fått sammanlagt 104 röster. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera E-förslaget till kommunstyrelsen för beredning och sedan 

åter till kommunfullmäktige för beslut 
 - - - - 
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2022-§ 122   Dnr: KS.2022.0635 
 
Anmälan av E-förslag - säkrare in- och utfart samt större 
parkering vid Lotorps skola 

Beskrivning av ärendet 
Ett E-förslag har inkommit där förslagsställaren föreslår att Finspångs kommun 
ska utöka antalet parkeringsplatser vid Lotorps skola. Förslagsställaren menar 
även att det behövs en säkrare in- och utfart till skolan. Det är många föräldrar 
som skjutsar sina barn och trafikmiljön runt skolan är livsfarlig för barnen, 
skriver förslagsställaren i sitt förslag. 
E-förslaget har varit publicerat på Finspångs kommuns webbplats i 90 dagar och 
har fått sammanlagt röster 61 röster. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera E-förslaget till kommunstyrelsen för beredning och sedan 

åter till kommunfullmäktige för beslut 
- - - - - 
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Protokoll 40 (42)  
Sammanträdesdatum  
2022-09-21  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2022-§ 123   Dnr: KS.2022.0781 
 
Anmälan av nytt medborgarförslag - Gång- och cykelväg över 
Skutenbron 

Beskrivning av ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag som handlar om att bygga en gång- och 
cykelväg över Skutenbron. Förslagsställaren upplever att hennes önskemål om 
en sådan bro delas av många kommuninvånare. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning och 

sedan åter till kommunfullmäktige för beslut 
- - - - - 
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Protokoll 41 (42)  
Sammanträdesdatum  
2022-09-21  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2022-§ 124   Dnr: KS.2022.0782 
 
Anmälan av nytt medborgarförslag - Se över normen för 
försörjningsstöd 

Beskrivning av ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag som handlar om att se över och förändra 
normen för försörjningsstöd. Förslagsställaren hänvisar till att matpriserna har 
ökat den senaste tiden, och den försvårade situation som följer av det när 
försörjningsstödet inte följer den prisutvecklingen. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att remittera medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning och 

sedan åter till kommunfullmäktige för beslut 
- - - - - 
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Protokoll 42 (42)  
Sammanträdesdatum  
2022-09-21  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2022-§ 125 
 
Avtackning av avgående ledamöter 
Ordförande Berit Martinsson (S) tackar kommunfullmäktige för den gångna 
mandatperioden, tackar personalen som hon jobbat tillsammans med, och tackar 
för sig, då hon nu avslutar sina 15 år som ordförande i kommunfullmäktige, och i 
och med det även avslutar hela sin politiska gärning inom kommunpolitiken. 
 
Berit Martinsson (S) tackar också följande personer som suttit 1-2 
mandatperioder: 
Christer Nyberg (V), Åke Kinnander (L), Monica Brodén (MP), Evelina 
Gustavsson (SD), Ingela Andersson (MP), Magnus Andersson-Lindwall (S), 
Helena Berg (S), Bert Egnell (M), Jan-Erik Andersson (M). 
 
Och dessa personer som suttit än mycket längre: 
Carl-Gustaf Mörner (M), Lilian Bressler (M) och Ann-Britt Wrenner Karlsson 
(S). 
 
Avslutningsvis tackar vice ordförande Thomas Larsson (S) av ordförande Berit 
Martinsson (S). 
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